
Skolebestyrelsesmøde 

 

Dato 17.01.2023 

Tid  19.00 – 21.30 

Deltagere Morten Østergaard, Formand 

Malene Kruhl, Forældrerepræsentant 

Malene Lundgren, Forældrerepræsentant 

Lars Bo Ørting, Forældrerepræsentant 

Inge Temple, Forældrerepræsentant 

Lisa Fonnesbæk, Forældrerepræsentant 

Emil, Elevrådsrepræsentanter 

Ditte Schultz, Medarbejderrepræsentant 

Klaus Schubert. skoleleder 

Lise Meyer, Ledelsesrepræsentant 

Gæster  

Afbud 
Marianne Bjørn, Forældrerepræsentant 

Kirsten Faddy, Medarbejderrepræsentant 

Nicklas og Alexander , Elevrepræsentanter 

Referent Lise Meyer 

 

DAGSORDEN / referat 

NR. 1 Kl. 19.00 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Velkomst og præsentation 

Indhold Godkendelse af dagsorden 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

Punkter til evt. 

Referat Godkendt 

 

 

NR. 2 Kl. 19.05 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Information om skolens drift 

Indhold 1. Administration og ledelse  

2. Medarbejderne 

3. Eleverne 

4. Forældrene 

Referat Ad. 1: Der har været en del udskiftninger i teknisk service-staben, vi har i en 

periode fået hjælp fra Beder skole. 

Der har været udfordringer med varmereguleringen, der arbejdes på at løse 

det. 
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Vi har været ramt af regnvejr og deraf følgende mudder på udearealerne 

skolen, nogle elever har fået mulighed for at være inde i pauser. 

Ad. 2: Der er stadig udfordringer i indskolingsklasser, men det begynder så 

småt at kunne mærkes at Lilleholdet (specialpædagogisk tilbud) er ved at 

være på plads. Der er et godt samarbejde kolleger imellem og med 

forældre om opgaven. 

Ad. 3: Intet nyt, der afholdes møde i den kommende tid. Ros til eleverne for 

at lave et flot nominerings-show til juleafslutningen med elevband.  

Ad. 4: Intet nyt 

 

NR. 3 Kl. 19.20 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: KLS 

Overskrift Budget 2023 

Indhold 
Hermed vedhæftet et første budget for 2023. Budgettet er fremkommet ved se på den 

foreløbige tildeling og sammenholde med et forventet budget. Punktet er til orientering 

og ikke til beslutning, da vi ikke vil råde til at godkende et budget med så stort et 

underskud.  

Udvalgte bilag gennemgås på mødet. 

Budgettildelingen justeres efter antallet af elever og klasser, og vi har indsat følgende 

elev og klassetal i budgetmodellen pr august: 

Klassetrin ca-

elevtal pr 1/8-2023 Elevtal 

Antal 

klasser 

Klassetildeli

ng 

Elevtildelin

g Holdtildeling 5/12-niveau 

0. klasse* 79 3 1.985.111 321.850 172.814 1.033.239 

1. klasse 72 3 2.232.685 293.331 97.208 1.093.010 

2. klasse 69 3 2.232.685 281.109 64.805 1.074.416 

3. klasse 70 3 2.232.685 285.183 75.606 1.080.614 

4. klasse 53 2 1.758.035 207.481 118.810 868.469 

5. klasse 60 3 2.637.052 234.884 0 1.196.640 

6. klasse 57 3 2.637.052 223.140 0 1.191.747 

7. klasse 71 3 2.796.428 312.351 86.407 1.331.327 

8. klasse 57 3 2.796.428 250.760 0 1.269.662 

9. klasse ** 54 2 1.864.285 237.563 129.611 929.774 

10. klasse           0 

Total 642 28 23.172.444 2.647.652 745.260 11.068.899 

* Da der er central klassedannelse for 0. klasse tildeles budget til det antal 

klasser der er aftalt, ikke det matematiske antal 

** (estimeret ud fra et gæt på, at min. 3 elever går på efterskole - hvis 

INGEN går på efterskole vil der være 57 elever i kommende 9. årg.) 
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Referat Klaus gennemgår tildelingsmodellen for Aarhus kommune samt budget for 2023 til 

orientering. Der er fortsat underskud i tildelingerne til specialområdet. 

På nuværende tidspunkt kommer vi ud med et stort minus, hvis vi ikke laver 

ændringer. Som skole ser vi på det antal timer vi skal bruge og vi kan herefter se 

på mulige reguleringer på antallet af ansatte, se på mulige klasse-

sammenlægninger og på driftsbudgettet. 

Klaus foreslår, at vi fastholder at bruge pengene til de planlagte projekter på 

udearealet, som ikke kom med i sidste budgetår, pengene er overført. 

Budgettet kommer på igen til drøftelse og godkendelse på næste sb-møde, hvor 

Gitte Kristensen (adm. leder deltager) 

 

 

 

NR. 4 Kl. 19.40 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: KLS 

Overskrift Plan for klassedannelse på 7. årgang 

Indhold Som tidligere drøftet har vi på 7. årgang et faldende elevtal og en skæv størrelse 

på klasserne. For at imødegå de problemstillinger det giver, vil ledelsen fremlægge 

en plan for forberedelse af en potentiel sammenlægning eller nydannelse af 

klasserne.  

Referat Klaus fremlægger en plan: 

Fra d.d. til1/6 undervises eleverne i forskellige hold, i dansk og matematik og idræt 

og vi vil i perioden få afprøvet forskellige hold kombinationer 

Fra den 1/5-7/5 Eleverne kan afgive ønsker i hvem de gerne vil i klasse med. Kun 

positive ønsker og maks. 4 personer. Forvent at få mindst et ønske opfyldt  

1/6- 1/7: Eleverne undervises i de 2 kommende klasse i dansk, idræt og matematik 

Fra august undervises i to klasser.  

Emil bidrager med sine erfaringer med sammenlægninger set fra elevsiden. 

Der opfordres til at forældrerådene bidrager med sociale arrangementer, der kan 

overvejes om perioden er af passende længde. 

Forældre informeres om processen snarest efter dette møde. De indkaldes til d ½. 

 

 

NR. 5 Kl. 20.00 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Opdatering af bestyrelsens principper 

Indhold En drøftelse af, hvordan vi skal gå til opgaven med at opdatere bestyrelsens 

principper for Malling Skole. Skal de opdateres både grafisk og indholdsmæssigt? 

Skal der nedsættes et udvalg, der ser nærmere på det? 

Referat Lise F. har lavet et forslag til nyt layout, det kræver oftest en tilpasning af 

indholdet/ overskrifter mm. 
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Vi nedsætter et udvalg, der går videre opdatere skolens principper, udvalget 

består af Marianne. Lise F, Malene K og Lars – Klaus/skolen inddrages ved behov. 

 

NR. 6 Kl. 20.20 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Normkritik – kønsneutral skole 

Indhold Skolen og bestyrelsen har modtaget en besked med en opfordring til at være 

opmærksom på køn og potentiel forskelsbehandling. 

Citat fra beskeden: ”Jeg synes det er megairriterende at nogle lærere deler op i 

piger og drenge. Fordi nogle lærere siger, hvis vi skal være på to hold: “Pigerne 

går derover og drengene derover”. Og det bliver jeg lidt sur over, for hvis der var 

en kønsneutral - hvor skulle personen så gå hen? Det er jo ikke fordi vi lever i f.eks. 

1990 - vi lever jo i 2022 hvor alle har berettigelse til at være lige som de vil være. 

Hvis læreren deler op på piger og drenge, kan en kønsneutral føle sig forkert. Og 

det kan vi ikke være bekendt.” 

Vi har fra ledelsens side brugt beskeden til at tage emnet op på et 

personalemøde og vil arbejde videre med emnet under overskriften, normkritik – 

da vi gerne vil brede det ud til at handle om mere end køn, men også normer 

generelt. 

Her er et link til en lidt længere forklaring om emnet 

https://www.kulturkapellet.dk/sagprosaanmeldelse.php?id=948  

Referat Skolen skal som uddannelsesinstitution i stigende grad være opmærksom på 

ovenstående, da det er bevægelse, der aktuelt er i samfundet. 

Vi skal have opmærksomhed på hvilke valg vi træffer og på hvilken baggrund. 

Det pædagogiske personale søger at holde sig orienteret på området. 

  

https://www.kulturkapellet.dk/sagprosaanmeldelse.php?id=948


Skolebestyrelsesmøde 

 

NR. 7 Kl. 20.30 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Status på trivselsindsatser  

Indhold Ledelsen giver en status på klasser med særlige trivselsindsatser 

Referat Der er 6 klasser med en særlig indsats.  

Der er aktuelt 70 elever, hvorom der afholdes netværksmøder med eksterne 

samarbejdspartnere og forældre, disse møder fordeler sig på alle klasser og 

årgange. 

Udviklingen for klassetrivsel følges fortsat af skolebestyrelsen. 

 

 

NR. 8 Kl. 20.45 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Implementering af antimobbestrategien 

Indhold Hvordan er antimobbestrategien blevet implementeret? 

 

Hvordan lever skolebestyrelsen og ledelsen op til de forventninger, som er nævnt i 

strategien (se s. 4 i antimobbestrategien, vedlagt som bilag) 

 

Referat Ledelsen har haft drøftelser med det pædagogiske personale om 

klassefællesskaber og -trivsel og hvordan klasserne skal arbejde med dette. 

Ledelsen gennemgår de nationale trivselsmålinger årligt og markerer 

opmærksomhedspunkter sammen med de forskellige teams. Der arbejdes 

løbende med implementering af skolens trivselsplan. 

Der er igangsat et  pædagogisk udviklingsforløb, hvor lærerene iagttager 

hinanden på baggrund af temaer i Louise Klinges teorier omkring 

relationskompetencer. Dertil kommer en del sparring på teammøder samt sparring 

med PPR. 

Skolebestyrelsen har løbende sat trivsel på dagsordenen, herunder udarbejdelse 

af værdiregelsæt og antimobbestrategi.  

Der er behov for at omformulere en sætning omkring sårbare familier i skolens 

antimobbestrategi, så den passer til den lokale kontekst. 

 

 

NR. 9 Kl. 21.15 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift En guide til forældrerådene 

Indhold Udvalget præsenterer version 2 af udkast til en guide til skolens forældreråd. 

Vedlagt som bilag. 

 

Referat Guiden er godkendt og vedtaget 
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Det skal drøftes hvordan pjecen udbredes, evt. i sammenhæng med en drøftelse 

af skole-hjem-samarbejdet. Morten sender ud til alle forældre snarest som første 

skridt. 

 

 

 

NR. 10 Kl. 21.25 Form: Orientering, Drøftelse, Beslutning Ansvarlig: Formand 

Overskrift Evt. 

Indhold 
 

Referat  

 


